
Zulu-PROJEKTET rullar
jpå med modifiering och
tuppgradering av flyg-
tträningssimulator för J35
IDraken i Österrike. Under
ttiden fram till juni pågår
iintegreringen av de olika
»delsystemen i Zeltweg.

sid 3

IFör tre är sedan fick
Törsvarselektronik be-
iställning på navigeringsut-
i rustning till sju av Kust
artilleriets bevakningsbå-
tar.

Nu har avdelning fått
en ny beställning på ut
rustning för ytterligare
fem båtar.

Sid 4

KOMPETENSUTVECKLING
var ämnet i en rad artiklar
under hösten. I det här
numret fortsätter vi på
samma tema med att be
rätta om den breda kurs -
Produktionsteknik och
ekonomi - som FÖRSVARS-
ELEKTRONIK och ÄPPARAT
just nu genomför i
Linköping.

sid 5-7

JAS-PROJEKTET har de
batterats flitigt den senaste
tiden. Vad ligger bakom de
påståenden som vi serve
rats via media?

Åt detta ägnar VD Jan
Eiborn sin ledare. Och
Lars Campner, chef för
JAS-divisionen, ger en be
skrivning av hur projektet
fortskrider inom FFV
AEROTECH.

sid 2, 8 och 9

VÄD HÄNDER UNDER
1995? Denna gång är tu
ren kommen till Gilbert
Wahlén, Kurt Höglund
och Jan-Ingvar Johansson
att berätta om planer och
framtid för sina respektive
bolag.

sid 10

En sektion blir tvä in
om avdelning FÖRSVARS-
ELEKTRONIK från april.
Thomas Eriksson, chef för
avdelningen, berättar om
bakgrunden.

sid 11

VÅREN HAR KOMMIT till
Östgötaslätten konstaterar
Bengt Samuelsson, FE33,
i Utbildningsradions Fre-
dags-program.

sista sidan
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Att beskriva en upplevelse

skall väl inte vara så svårt,

kan tyckas. Inte när man

själv har varit med och sett

den med egna ögon. Men låt

två människor beskriva sam

ma sak, och genast uppstår

två olika berättelser. En

mänsklig sändare har näm

ligen sitt personliga filter

som färgar meddelandet.

An mer komplicerat blir

det när mottagare kommer

in i bilden. Alla med sina

personliga filter som ger in

dividuella tolkningar.

Så sanningen är att om två

människor säger sig se sam

ma sak, är det bara en san

ning med modifikation.

Det har inte hänt ofta, säger VD Jan
Eibom, men några gånger har jag ändå
befunnit mig mitt i händelsernas cent
rum. Händelser som det sedan har rap
porterats om i press och etermedia.

■>— Jag har slagits av skillnaderna
mellan den verklighet som jag sett, och

den som
beskrivits
av journa
listerna.

Därför
fråga jag
mig om
det för
håller sig
på samma
sätt med
allt som
refereras i
media?

Även
då jag in
te kan bil
da mig en 

egen uppfattning?
Det är inte meningsfullt att här de

battera den sanna verkligheten eller den
verkliga sanningen, tycker Jan, men han
vill peka på företeelsen som sådan. En
anledning är att han nyligen varit både
gäst och värd under ett ”JAS-besök” i
Linköping. Övriga deltagare represen
terade ett tvärsnitt av svenskt näringsliv
utanför försvarssektorn. Som varande
skattebetalare är samtliga dessutom kri
tiska granskare av JAS-projektet.

— Det var ett skäl så gott som något
för Saab Military Aircraft, SMA, och
FFV Aerotech att ge dem ingående in
formation om vår bild av vad detta pro
jekt innehåller och hur det utvecklas.

Nyanserad bild
Tidningar och TV har den senaste tiden
riktat ett intensivt intresse åt saken.
Dagens Nyheter i fem-sex artiklar,
Svenska Dagbladet vid minst ett tillfälle
och TV4 i programmet Kalla Fakta.

Sådan mediabevakning är ett natur
ligt inslag i en demokrati. Lika självklart
som att Jan och hans kolleger inom in
dustrin förmedlar sin bild av projektet i

. egenskap av ledamöter i IG JAS styrelse.
Detta är nödvändigt inte minst därför

att den nyanserade bilden kommer san
ningen närmast.

Äpplen och päron
Hans Ahlinder, VD för IG JAS och chef
för SMA presenterade alltså gästerna
fakta i sitt perspektiv tillsammans med
informationschefen Jan Ahlgren.

Ett sådant faktum är att JAS 39
Gripen redan
har gjort 1750
flygningar. Ett
annat är att den
ekonomisk ra
men, oavsett
storleken, hand
lar om utlägg
under en period

på 20 år. Därför är det galet att - som
man gör i vissa sammanhang - ställa
dessa drygt 60 miljarder mot exempelvis
årliga kostnader för barnbidrag i
Sverige. Resultatet haltar alltid om man
jämför äpplen med päron.

Stämmer illa
Enligt Jan var inte målet med besöket
att på något sätt försöka prata bort de
faktiska problemen.

— Det egentliga syfte var att visa hur
illa verkligheten stämmer med den bild
som nu har serverats den svenska all
mänheten via media.

Både före och efter företagsbesöken
diskuterade man olika sidor av JAS-pro
jektet med gästerna. Reaktionen hos
många blev också något av ett aha.
Projektet brottas med problem, men lä
get är långtifrån så allvarligt som flera av
dem hade trott. Tvärtom är projektet
väl under kontroll.

Anne Allard

Det finns sanningar
och andra sanningar Aero^nuMvwet
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TRE MAL FOR ZULU
Modernt^
lättjobb at,
drifts äkert
En av min ungdoms filmupplevelser var

Zulu. En sådan där extralång långfilm av

jätteformat som handlade om den blodi

ga kampen mellan boerna och Zulu-

stammen i södra Afrika.

Trettio år senare ger namnet helt and

ra associationer. Nittiotalets Zulu hand

lar om ett kombinerat utvecklings- och

modifieringsprojekt på simulator J35 i

österrikiska Zeltweg.

Stig Nilsson på sektion
Systemfunktioner är |
projektledare och kan ge
bakgrunden till uppdraget.

— Det var i slutet av
åttiotalet som Saab levere
rade 24 stycken modifiera-

ide Drakenplan till Österri- |
Ike inklusive en flygträ- i
mingssimulator.

Utvecklingen av dessa
ssystem började redan på
ffemtiotalet. Den analoga
treknik man använde i si-
rmulatorn var energikrä-
v'ande och byggde på ser-
v»on, reläer och rör.
Uppgraderingen som Os-
teerrike nu har beställt in-
niebär bland annat att gam
mal teknik ersätts med
rmodern. Den tidigare ana-
loaga taktik- och naviga-
titonssimuleringen flyttas
öwer till ett nytt datorsys-
te:m, och dessutom införs
ert nytt radiosystem.

Vlodemt snitt
■— För blotta ögat är för- |
ämdringen störst i snittet
ineellan instruktör och si- '
inuilator, säger Stig, i
JVleekaniska knappar, 'Ted 1 

och indikatorer flyttas nu i
huvudsak över till ett gra
fiskt, datorbaserat Man-
Maskin-Interface, MML
Hela sättet att arbeta un
der ett simulatorpass blir
nytt för instruktören.

För att så långt som
möjligt garantera ett an-
vändarvänligt gränssnitt
med enkel övervakning
och kontroll av systemet
formades en designgrupp.
I den har såväl ingenjörer
från FFV AEROTECH som
instruktörer och piloter
från Österrike deltagit.

I etapper
— Efter installation och
verifiering av det komplet
ta systemet följer utbild
ning på den nya simula
torn för instruktörer och
driftingenjörer. Då lägger
vi tonvikten på hur Man-
Maskin-Interfacet skall an
vändas.

Flygvapnet i Österrike
använder simulatorn för
utbildning av 35-piloter,
och den kommer att vara i
drift in på 2000-talet.
Alltså är den en viktig och

Det här är bara en tredjedel av gänget som jobbar med Zulu-projektet fångade under ett möte.
Fr v projektledaren Stig Nilsson, stående Sven-OlofWillén en nestor i 35-sammanbang, sys
temarkitekten Ola Jensen, Daniel Stengärd som tillsammans med Magnus Norén stånde t h
jobbar med MMI-tltveckling, Torun Pahlm som svarar för navigeringssystem och malsimule-
ring samt progratnvaruutvecklaren Per-Ame Söderkvist. Foto: Anne Allard

känslig del i flygförarut-
bildningen. Tillgänglighe
ten är A och O, och därför
måste risken för långvariga
driftstopp minimeras.

Tillspetsat
— Ett mål med modifie
ringen har följaktligen va-

i rit att byta ut de mest un-
derhållskrävande delarna
plus de delar som kan vara
svåra att ersätta med nya
reservdelar, berättar Stig.

Det moderna och kraft-
1 fulla gränssnittet mot inst-
; ruktören ger dels en mer

lättmanövrerad simulator,
dels ökar möjligheterna till

i övervakning av ett pågåen
de flygpass. Dessutom har
den taktiska träningen
”spetsats till” genom att si-

! muleringen av målmodel-
i ler förbättrats väsentligt.

I augusti månad plane
rar österrikarna att börja
använda den nya simula
torn för utbildning. Fram
till dess pågår integrering
en, alla funktioner skall ve

rifieras och accepteras av
kunden, enligt Stig.

— I princip har vi arbe
tat parallellt med utveck
lingen av en rad delsystem.
Närmare bestämt sju styc
ken, som vi sedan har ”gift
ihop” på hemmaplan.

Integreringen i Österri
ke gör man i fyra etapper.
Den första blev klar i feb
ruari och även den andra
är snart överstökad. Det
gäller att under integre
ringen hitta så många som
möjligt av de eventuella fel
som fortfarande finns.

Vi åtgärdar dem före
nästa etapp då vi testar re
sultatet, och förhopp
ningsvis har vi lyckats
plocka bort alla fel till den
fjärde och sista integre
ringen i maj.

Bra flyt
I mellanperioderna använ
der österrikarna simula
torn som vanligt. Sä det är
ett pusslande med bade ti
der, ny och gammal teknik 

för att det hela skall flyta
smidigt för alla inblanda
de.

Ett tjugotal personer
från skilda delar av
Avionik har frän tid till
annan varit inblandade i
projektet. I initialskedet
deltog dessutom två pilo
ter från Österrike för att
precisera användarbeho
ven. Aven för utformning
av övningar pa instruktörs-
stationen, för en del gra
fikarbete och för översätt
ning från Pc-miljö till Sun
arbetsstation har man tagit
viss hjälp utifrån.

— Om inga oförutsed
da problem uppstår är vi i
princip klara med jobbet i
juni, säger Stig, men den
formella leveransen sker
först i september.

Allt har flutit förvånans
värt bra, tycker han, med
tanke pä att var tidigare er
farenhet av så här stora
mjukvaruprojekt är be
gränsad,

Anne Allard



Armén köper Bofors
nattsikte till Bill
(Bofors) Bofors Missii.es har tillsammans med
CelsiusTech Electronics fatt beställning frän
FMV pä utvecklingsarbete och leverans av ett antal
proton-per av nattsikte till robotsystem 56 Bill. Dessa
levereras i höst, varefter ett antal tester genomförs
med bland annat hanterings- och skjutprov. Därefter
väntas en beställning pä en större serie under 1997.
Totalt beräknas FMV ha behov av närmare 600 natt
sikten.

Utvecklingen innebär bland annat att nattsiktet
förses med skyddsbäge i stället för polster. Dessutom
skall kylflaskan - gasflaska - ersättas med en kylmas-
kin som fungerar enligt samma princip som ett kyl
skåp.

Kockums köper ak
tier i norskt varv

(Kockums) KOCKUMS har nyligen förvärvat 25 pro
cent av aktierna i det norska varvet Mjellem &
Karlsen A/S, vars huvudsakliga verksamhet ligger i
Bergen. Förvärvet är ett led i att stärka det nordiska
samarbetet kring de örlogsmarina fartygen.

Mjellem & Karlsen driver lönsam varvs- och off-
shorerörelse rid tre varv kring Bergen, omsätter cirka
700 miljoner norska kronor och har ca 850 anställda.
Verksamheten omfattar nybyggnad och modernise
ring av fartyg åt den norska marinen, men också
forskningsfartyg och specialfartyg. Ombyggnad och
reparationer sker av bostadsplattformar och borrplatt
formar för offchore, tester av dieselmotorer, service
och underhåll.

- KOCKUMS har sedan flera år satsat på att bredda
det nordiska samarbetet. Vi ser det som en klar fördel
om de nordiska banden kan stärkas på den marina si
dan, säger KOCKUMS \T) Tomy Hjorth.

- Nästa generation ubåtar, Ubåt 2000, vill KOC
KUMS göra till ett samnordiskt projekt inom ramen för
det försvarsindustriella samarbetsavtal som nyligen
tecknats av de nordiska försvarsministrarna. Även på
den örlogsmarina ytfartygssidan finns intressanta pro
jekt och samverkansmöjligheter, uppger han.

Korea-order till
KCS
(Kockums) Kockums Computer Systems, KCS, har
fått en order från det sydkoreanska varvet Halla
Engineering & Heavy Industries värd 33 Mkr. Det
gäller KCS system Tribon som ska användas vid
konstruktion och produktion av fartyg.

- Det här är ett positivt besked och en stor order
för oss. Den bekräftar också att vårt informationssys
tem TRIBON är pä frammarsch, säger VD Lennart
Olson vid KCS.
4 nr 3 1995

Försvarselektronik får förnyad
beställning på installationer i
Marinens nya bevakningsbåt
Nu har avdelning

FÖRSVARSELEKTRO

NIK fått förnyat

förtroende att ut

rusta Kustartille

riets bevaknings-

båtar.

Det är knappt tre år sedan
Försvarselektronik fick
den första ordern. Far
tygen är specialanpassade
för ubåtsskydds- och be-
vakningsuppgifter inom
Kustartilleriet. De byggs
av Djupriks varv och ersät
ter successivt äldre båtar
som börjar falla för ålders-
strecket.

Försvarselektroniks
ansvar har varit att göra
upphandling av narige-
ringsutrustningen, ta fram

installationsunderlag, leda
och ansvara för kontroller
såväl på fabrik som i hamn
och på sjön.

— Vi har det kompletta
ansvaret för att utrustning
en fungerar när den väl är
installerad på båtarna, be
rättar Claes Wadsten, på
avdelningens försäljnings
enhet. Vi är även ansvariga
för de sjöprov som utförs.

Den ursprungliga or
dern gällde narigeringsut-
rustning till sju fartyg. Nu 

har Försvarselektronik
fatt en förnyad beställning
på utrustning till ytterliga
re fem fartyg.

Det var en strategiskt
viktig order, menar Claes
Wadsten.

— Vi fick den ursprung
liga ordern beroende på
att Marinen var och är
nöjd med våra tidigare in
stallationer, samt att vi
verkligen ansträngt oss i
marknadsföringen mot
Marinen.

Telub inviger unikt C4-laboratorium
Genom ett nära samarbete mellan olika

avdelningar inom TELUB Teknik har

man skapat ett unikt C4-laboratorium i

Växjö där det är möjligt att koppla sam

man en rad olika lednings- och informa

tionssystem och erbjuda en total över

blick. C4 står för Command-Control-

Communication-Computer.

System för flygtrafikled- |
ning, teknisk övervakning,
identifiering av flygplan,
måldata, väderinforma
tion, information om flyg
baser eller överföring av
radarbilder över telefonnä
tet m m. Dessa finns ald
rig samlade på ett och '
samma ställe ute i verklig- j
heten, det vill säga på flot
tiljer och i stridslednings- .
centraler. Man kan aldrig :
få se systemen fungera till

sammans på samma plats,
vilket hittills upplevts som
en brist.

Med det laboratorium,
som nu byggts upp i nära
samarbete med flera avdel
ningar inom Ledningssys
tem och Kommunika
tionssystem, avhjälper man
bristerna i totalöverblick
en. Man har i detta labora- I
torium skapat en verklig
miljö. b

Här har man tillgång till 

alla systemen samtidigt
och flygvapnet kan träna
och vidareutveckla taktik
och tekniska lösningar. De
kan titta på alla systemen
samtidigt i en verklig
situation och därmed bli 
ännu effektivare.

— Kunden frågar efter
helhetslösningar. Han vill
ha ett fungerande led
nings- och kommunika
tionssystem, vilket kräver
en bred samverkan över
hela Telub, säger Göran
Henningsson som är chef
för C4-laboratoriet.

__ Vad som har varit
viktigt för oss har varit att
vi skulle kunna koppla
ihop system som används i
dag och de som ska använ
das i framtiden. Det har vi
lyckats med.

Vi har byggt broar mel
lan nutid och framtid, sä
ger Göran Henningsson
som svar på om det gar att
fa nya och gamla system
att fungera tillsammans.

Missii.es


Utbildningsledaren:

— Det är viktigt
för företaget med
kunnigt yrkesfolk
— Det är viktigt för oss som företag att

ha ansvarsfulla och kunniga medarbeta

re. Det är lika viktigt att alla medarbeta

re har förståelse för hela företaget.

Det förklarar Göran Ström, som arbe

tar med utbildning inom division FLYG

TEKNIK.

En stark och bra utbild
ning är viktig för att kunna
möta framtida konkurrens.
Det är ett skäl till den ut-

' bildningssatsning som ge-
I nomförs vid division
; Flygteknik. I första hand

är det avdelningarna FÖR-

SVARSELEKTRONIK och AP
PARAT som berörs. Göran
är övertygad om att fler
avdelningar kommer att
följa efter och genomföra
ett utbildningsprogram
liknande det som nu ge
nomförs.

Stämde med behov
Det var genom sitt kon
taktnät som Göran fick
kännedom om att BT in
dustrier i Mjölby genom
fört ett omfattande utbild
ningsprogram. När Gö
ran studerat programmet
lite närmare upptäckte han 

att mycket av innehållet
stämde överens med ut
bildningsbehovet inom di
visionen, och som efterfrå
gats särskilt från avdelning
FÖRSVARSELEKTRONIK.

Ger helhetsbild
Det är ett värmländskt fö
retag, som heter Pro
jekttema, som står bakom
kursens uppläggning och
innehåll. Nu har den an
passats till divisionens be
hov och önskemål.

— Produktionsteknik
och ekonomi, är kanske in
te en heltäckande titel.
Med den täcker vi inte he
la kursens omfång. Den
innehåller många ämnen
som tillsammans ger en
helhetsbild av vårt företag.

I framkant
Med kursen vill Göran visa
att division FLYGTEKNIK
ligger i framkanten och
satsar på ordentlig bred ut
bildning för verkstadsper-
sonalen.

— En av våra möjlighe

ter är att öka vår kreativi
tet, få en större förståelse
för helheten, sprida kun
skap om våra mål och stra
tegier och möta framtida
konkurrenter. Det är med
detta som bakgrund vi for
mat denna kurs. Den riktar
sig till alla i produktionen.

På rätt väg
Kursen ger en bra bild av
hur ett företag fungerar.

— Jag tycker att divi
sion Flygteknik ligger
långt framme och att vi är
på rätt spår, säger Göran.
Det räcker inte, för sitter
vi stilla så blir vi överkör
da.

-— Det är nödvändigt
med väl utbildad personal
för att möta framtida kon
kurrens.

Utbildningen genom
förs till viss del med bidrag
från Arbetslivsfonden vil
ket medfört att kurserna
genomförs i ett något
snabbare tempo än beräk
nat.

Lennart Bladh

Fler artiklar på nästa uppslag
A:ro«no»o*et nr 3 1995
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Lars-Göran Möller, Försvarselektronik; [EloBf Hennet

— Alla anställda ska ha
kännedom om mer än

Samai
Ovant och ganska

sitt eget specialområde

— En målsättning är att öka bredden på

våra medarbetares kunskaper. Vi vill att

alla anställda ska få kännedom om mer

än sitt eget specialområde. De ska få en

bild över helheten. Lyckas vi med detta

så är utbildningen framgångsrik.

Det är Lars-Göran Möller,
sektionschef för Verk-
STADSPRODUKTION, FE30,

inom avdelning FÖRSVARS
ELEKTRONIK, som berättar
om den satsning på utbild

ning som avdelningen just
nu genomför.

Inom Lars-Görans sek
tion är det ett 70-tal perso
ner som berörs av den på
gående utbildningen.

betare kan och känner del
aktighet för hela vår verk
samhet. Alla behöver kun
skap om produktionspro
cessen från ankomst till le
verans.

Delegerat ansvar
Ett huvudmål för sektio
nen är att uppfylla kun
dens krav och önskemål ,
beträffande teknik, leve
ranstider, prioriteringar,
kvalitet med mera, samt att
utföra detta till konkur
renskraftiga priser, säger
Lars-Göran.

Inom sektionen är det
en övergripande princip
att delegera ansvar och be
fogenheter så långt ut i or
ganisationen som möjligt.
Detta skall ske inom ra- ;
men för effektiv och ratio
nell verksamhet.

Stora krav
Modem arbetsorganisa
tion ställer allt större krav
på gruppsamverkan. Fler
och fler arbetsuppgifter
kommer att integreras.
Därigenom kommer ar
betsområdet att utvidgas
för många anställda.
Utbildningsbehovet för att
klara dessa nya roller är
stort, konstaterar Lars-
Göran.

Det var när man inom
sektionen tog fram princi
per för framtida arbetsfor
mer som tanken på ett
större utbildningsprojekt
väcktes.

Större engagemang
— Ett viktigt mål är att al
la medarbetare ska bli än
mer engagerade och ta va
ra på möjligheter till för
ändringar och utvidgning
av arbetets innehåll. För
att vi ska kunna uppfylla
avdelningens övergripande
mål och de mål vi satt upp
inom sektionen, är det
nödvändigt att alla medar-

Eget deltagande
Kursen skall även visa vik
ten av att medarbetarna
själva deltar i förändrings
arbetet och att det är i
”verkligheten” som den
största kunskapen om möj
liga förbättringar finns,
konstaterar LarsGöran.

Den ämnesindelade och
målstyrda kursen är anpas
sad till de höga krav som i
dag ställs på operatörer,
produktionsledning med
flera. Kursen innehåller ett
tiotal ämnen.

Arbeta tillsammans
— Under kursen kommer
man att återkomma till att
vi och andra företag allt
mer arbetar i tvärfunktio-
nella arbetsteam. Detta
kommer i framtiden att ha
stor inverkan på företa
gens uppbyggnad och
funktion. Kraven på kun
skap och att kunna arbeta
tillsammans i målstyrda-
grupper kommer att öka.

I

jobbigt. Det tycker

Rolf Henneberg

om kursen när

drygt halva är av

verkad.

I — Det är tufft med hel-
dagsundervisning när man
inte är van att plugga. Och

: det kan vara ett rätt så for
cerat tempo.

Rolf är hittills nöjd med
. kursen, även om det är ett
I pressat schema och man
i går fram snabbt.

Det är en bra upplägg-
! ning på kursen. De rena

teoriavsnitten varvas med
praktik. Vi får tillämpa vå
ra nyvunna kunskaper på
ett övningsföretag, berät-

Kursiri
Kursen omfattar

I

cirka 50 timmar

schemabunden un

dervisning och ge

nomförs på sex hela

dagar. I första om

gången är det någon

veckas uppehåll före t

nästa kurstillfälle.

Den sista kursen far

ett något intensivare

schema.

Ett tiotal ämnen ingår i
kursen:

Organisation
Olika organisationsprinci- ,
per redovisas, samt deras
olika användningsområ-
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eirg avdelning Apparat;

betet måste öka
Order på hissar
och spårvagnar
till Kockums

tar Rolf. Det ger en ny as- '
pekt på de teoretiska kun- •
skaperna.

Det finns en nackdel
med praktikföretaget; det
är ett producerande före
tag. Det hade kanske varit
bättre om vi kunde jämfört
med vårt eget företag, tror
Rolf.

Förståelse
Det positiva är att han fått
insikter om andra arbets
uppgifter och fått en ökad
förståelse för problem i det
egna jobbet. Inom avdel
ningen har det talats om
ökat ansvar för montörer
na, och det hoppas Rolf
mycket på. Det är viktigt
att såväl avdelningsled-
ningen som företagsled
ningen arbetar vidare och
drar nytta av de nyvunna
kunskaper många fått ge- ,
nom denna utbildning.

För går vi inte vidare nu
kommer det säkert att
stanna av, tror Rolf.

En sak har han defini
tivt klar för sig; samarbetet
mellan olika enheter, sek
tioner och avdelningar
måste öka.

Han ger ett exempel

från det egna arbetet.
Inom avdelningen funge
rar samarbetet friktions
fritt, men behöver de hjälp
från andra är det inte alls
lika friktionsfritt. Det mås
te vi ändra på, avslutar
Rolf.

Lennart Bladh

nehåll
iden. Dessutom visas ex-
lempel på organisation från
tolika företag visas.

iMarknad
TUtbildningen utgår från
imarknaden. Den sätter
Ikunden i centrum och 11-
Ikaså kundens kvalitetskrav
jpå företagets produkter.

Ekonomi
U detta avsnitt behandlas
Ibland annat budget och
oolika grundbegrepp. Kost-
mader och intäkter, pro-
cduktkalkylering, efterkal-
Ucyler, investeringskalkyler
samt företagets årsredovis-
ming gås igenom.

Beredning
IBeredningens omfattning
och organisation beskrivs,
liiksom olika tillverknings-
tunderlag.

Material- och pro
duktionsstyrning
Wad menas med material-
coch produktionsstyrning?

i Materialbehovsberäkning
| och kapacitetsbeläggning.
I Beredning, återrapporte-
; ring samt uppföljning är
i andra, viktiga delar i en

fungerande MPS.

Kvalitet
Kvalitetsfrågorna diskute
ras med inriktning mot
produkter och markna-

; dens krav. ISO 9000
: normserien presenteras.
i Avsikten är att skapa för-
i ståelse för hur normen an-
; vänds.

I Layout, metoder,
arbetsmiljö
Inom avsnittet arbetsmiljö
behandlas lagar och avtal
samt företagens olika sys
tem för internkontroll.
Avsnittet layout behandlar
planlösningar alltifrån en
skilda arbetsplatser till
kompletta fabrikslayouter

Arbetsorganisation
Den snabba utvecklingen
inom organisation be
skrivs. Nya metoder och
praktiska resultat kommer
också att beskrivas under
kursens gång.

; Lönesystem
! Lönesystemets utform-
: ning och betydelse i
: förhållande till olika
i uppbyggnad av
i organisation och

arbetsorganisation gås
igenom.

|
Arbetsmätning
Allmän kännedom och
motiv till arbetsmätning.

: De vanligaste mätmeto
derna liksom dess använd
ningsområden presenteras.

I
Kapitalrationalise-

Här behandlas bland an
nat kapitalets effektivitet.
Begrepp som kapitalbind
ning, genomloppstid PIA
(produkter i arbete), varu
lager, kapitalrationalise
ring och nyckeltal behand
las.

Praktikfall
Praktikfallet innebär att
eleverna bättre förstår
uppbyggnaden av en före
tagsorganisation och sam
bandet mellan olika funk
tioner och avdelningar i
ett företag.

(Kockums) Kcxiku.MS INDUSTRIER har fatt en order pa
utrustning och modernisering av 10 spårvagnar till
Norrköpings kommun. Dessutom ingar en option pa
ytterligare 12 vagnar.

- Detta är en intressant marknad för oss och vi är
därför mycket glada att komma in på den, säger VD
Rolf Åkerman.

Kockums Industrier har också fatt en order pa
12 hissar. Tillsammans uppgår det två beställningarna
till ca 20 Mkr.

Försvarst idning
från Celsius
(Celsius Industrier) Försvarsindustrin heter en ny tid
ning som kom ut med sitt första nummer den 15
mars. Det är ett nyhetsmagasin fran försvarsindust
rierna inom CELSIUS-KONCERNEN. Den nya tidning
en skall komma en gång i kvartalet.

Första numret är på 40 sidor i magasinsformat.
Ansvarig för tidningsprojektet är KOCKUMS infoma-
tionsdirektör Kjell Göthe, som också blir chefredak
tör och ansvarig utgivare för den nya tidningen.

— Vi satsar på ett proffsigt magasin i fyrfärg rakt
igenom. Tidningen får en upplaga pa 7 000 exemplar
och dess målgrupp är bl a politiker på riks- och lokal
planet, tunga beslutsfattare i näringslivet, opinionsbil-
dare och nyhetsmedia. Självfallet fär den också sprid
ning inom koncernen, säger Kjell Göthe.

— Det har inte funnits någon sådan här tidning pa
marknaden och jag tror att det finns behov av den.
Utomlands finns flera försvarstidningar med hög sta
tus. Vi skall presentera nyheter, informera och debat
tera i angelägna frågor för försvarsindustrin, säger
Kjell Göthe slutligen.

Bofors utvecklar
bombkapsel
(Bofors) I samarbete med tyska Daimler-Benz
Aerospace. Dasa, skall BOFORS utveckla en bombkap
sel, en produkt som ses som nästa stora objekt inom
vapenområdet. Bofors och Dasa skrev nyligen under
ett avtal om att gemensamt utveckla, tillverka och
marknadsföra bombkapseln.

Enkelt uttryckt slipper flygplanen själva flvga in
över målområdet om de är utrustade med en bomb
kapsel. I stället släpper de bombkapseln en bit fran
målet och sedan styr kapseln själv mot maler. Detta
innebär bl a att man slipper riskera att fa dyra flvg-
plan nedskjutna.

- Bofors far med detta samarbete en viktig inbry t
ning pa ett tör oss nytt område - flvgbeväpnimj, sätxer
Anders Florenius, informationschef pa Bofors.



JAS-projektet är ett av de största industriprojekten någonsin i

Sverige. Det är det hittills största försvarsprojektet.

Det är naturligt att ett så stort projekt granskas hårt av me

dia. Den stockholmska morgonpressen har, under de senaste

månaderna, i en rad artiklar hårdgranskat projektet. Frågor,

uttryck och påståenden som; ”När flyger JAS”, ”det faktum att

planet fortfarande är markbundet”, ”men fortfarande finns in

te ett enda JAS som en vanlig pilot far flyga” och ”Svenska fol

ket har hittills betalt ut 27,8 miljarder på JAS, utan att för-

svarskraften i luften har förbättrats” har förekommit.

Vad som ligger bakom
dessa uttryck och påståen
den skall vi återkomma till
— och försöka reda ut.
Först skall Lars Campner 

som är chef för JAS-pro
jektet inom FFV Aero-
TECH fa redogöra för vårt
åtagande i projektet. Lars
far även ge en lägesbe

skrivning och redogöra för
hur projektet fortskrider
inom FFV Aerotech.

Först konstaterar Lars
att JAS-avtalet är ett histo

riskt kontrakt inte bara sett
till projektets storlek och
ekonomiska ramar. Det
har även lagt grunden till
ett unikt samarbete inom
svensk industri.

Naturligtvis ligger det
stora risker i att binda sig
vid åtaganden som sträck
er sig både tio och tjugo år
framåt i tiden, säger Lars.
Den kristallkula finns inte
som klarar sådana perspek
tiv.

— Men även möjlighe
terna inom och bortom
projektets ramar är stora
och lockande. Och i vår
vågskål vägde fördelarna
tyngst.

— Det har gett oss en
utmärkt möjlighet att
framhålla underhållsaspek-

— Det har gett
oss möjlighet att
framhålla under
håll saspekt en
under hela flyg-
plansutveck—
lingen.

ten under hela flygplansut-
vecklingen. Vi fick chan
sen att, när JAS fortfaran
de var en pappersprodukt,
försöka förutse och före
bygga framtida problem på
underhållssidan. Därmed
markerade vi också vår roll
i Industrigruppen.

FFV Aerotechs verk-
samhetsåtagande inom In
dustrigruppen JAS beskri
ver Lars Campner i fem
punkter.

— För det första så ska
i vi utveckla och tillverka er

forderlig typbunden un-
derhållsutrustning för så

väl A- och B- som C-nivå.
j För det andra ska vi ta

fram erforderliga före
skrifter och testprogram.
Och för det tredje ska vi

I assistera utvecklande par
ter med underhållsinrikta-
de konstruktionssynpunk-
ter.

— Vi ska dessutom kon
struera de speciella trans
port och förvaringsembal-
lage som behövs. Sist med
inte minst ska vi planlägga
det kommande centrala
materielunderhållet.

Målet för vårt arbete är
att vi ska ha underhållsre-
surserna klara när Flyg
vapnet har behov av dem,
säger Lars. För tidigt fär
diga kostar det pengar för
drift och underhåll av re
surserna, och för sent fär
diga kan hindra flygtidpro-
duktionen.

— Förseningen i flyg
planleveranserna har gett
oss lite längre tid för ut-

■ vecklingen, och vi har an-
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passat våra insatser däref- I
ter.

— Vad beträffar utrust
ning till förband har vi ett }
åtagande att leverera ut- [
rustning för två kompanier
(A-nivå) och en flottilj
verkstad (B-nivå).

Leveranserna uppdelas :
på fem tillfallen, varav två

— Större delen av
A-n ivåut rust
ningen är färdig- i
utvecklad

har genomförts. En tredje
kommer att ske senare i
vår, i enlighet med den
gällande leveransplanen.

— Större delen av A-ni- i
våutrustningen är färdig- !
utvecklad, men det till
kommer alltid nya saker.
Verktyg utvecklas och för
ändras, nya behov upp
täcks och förbättringar in- i
förs.

— Vad gäller C-nivån 

har vi i dag byggt upp re
surser som klarar mer än
80 procent av apparaterna
i flygplanet. För att JAS 39
apparater som underhålls
ska bibehålla sin luftvär
dighet krävs att under-
hållsutrustningen kvalifi
cerats.

Kvalificeringen är en
relativt tidsödande pro
cess, som involverar både
FMV och respektive appa
ratleverantör. Reglerna för
processen har slutligen
fastställts och vi kommer
nu att intensifiera kvalifi-
ceringsarbetet.

— Vi räknar med att va
ra klara i tid för att möta
det förväntade felutfallet.

När det gäller trans
port- och förvaringsem-
ballage har vi klarat av det
mesta, konstaterar Lars.
FFV AEROTECH har gjort
konstruktionerna och
FMV lägger ut tillverk
ningen hos olika företag.
En del av dllverkningsar- 

betet hamnar hos oss, sä
ger Lars. Det gäller sär
skilt mer komplicerade
emballage.

— Vi tillverkar bland
annat motoremballaget. Vi
har hittills gjort åtta styck
en.

De inledande citaten ur
den stockholmska mor
gonpressen far Jan
Ahlgren, informationschef
på Saab Military Aircraft
och Industrigruppen JAS,
besvara.

— Efter haveriet i
Stockholm, i augusti 1993,
återupptogs flygningarna
den 29 december samma
år. Sedan dess har närmare
500 flygningar genom
förts. Kontrollflygningar
med nya serieflygplan in
leddes under december
förra året och serieflygplan
39.106 och 39.107 har le
vererats och flygs nu i
FMVs regi, säger Jan
Ahlgren, som kommentar
till ”När flyger JAS” och

”det faktum att planet
fortfarande är markbun-
det”.

I Dagens Nyheter kons
taterar reportrarna att
fortfarande finns; ”inte ett
enda JAS som en vanlig pi
lot far flyga”.

Ben försening av
leverenserna från
IG JAS till
flygvapnet medför
att en division
blir operativa
1997

JAS 39 Gripen skiljer
sig inte på något sätt fran
tidigare flygplantyper vid
introduktion i flygvapnet.
konsta terar Jan Ahlgren.

— Först flygs flygpla
nen av FMVs provflygare
och därefter av flygvapnets
TLLpiloter. TU star för
Taktisk LTtprovning. Där
efter vidtar instruktörsut-
bildning och sedan far de

”vanliga” piloterna flyga in
sig på den nya typen.

Att staten lagt ut 27,8
miljarder kronor på pro
jektet utan att försvars-
kraften i luften förbättrats
är precis så som är tänkt
och planerat, säger Jan
Ahlgren.

— Statens betalningar
under utvecklingsarbetet
ger självfallet ingen för-
svarskraft förrän flygvap
net har satt upp operativa
krigsförband. Därefter kan
dessa producera försvars-
kraft under 20-30 år.
Utvecklingsfasen för ett
modernt stridsflygplan är
10-15 år från projektstart
till leverans. Den förse
ning av leverenserna fran
IG JAS till flygvapnet, som
påtalats i arets budgetpro
position. medför att en di
vision istället för två blir
operativa 1997.

Lennart Bladh
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Gilbert Wahlén,
FFV Mätteknik

Jan Ingvar Johansson

FFV AvioComp
1. Vi förväntar oss att
1995 skall bli lika bra som
sista kvartalet 1994. Kon
junkturen har vänt något
uppåt, och tå bedömer
möjligheterna som goda
att kunna expandera verk- |
samheten - speciellt i
Finland.

2. A7! har slurfört köp av en
enhet inom CelsiusTech
Electronics samt en
Ericsson-filial i Luleå.
Detta är två mycket strate
giska köp, som kommer att
öka vår omsättning med i i
storleksordning 8 miljoner
kronor per år.

3. EU-medlemskapet har
medfört stora lättnader vid
gränspassagerna till och
från Finland. Det betyder
bland annat mindre pap
persarbete och lägre kost
nader.

4. FFV Mätteknik har
underbemanning och rek
rytering pågår. I Luleå är
vi för närvarande sju per
soner, i Stockholm tretton,
i Göteborg åtta och i
Arboga åttiotre personer.
Vi har inlett samarbete
med ett företag i Malmö
och diskuterar en etable-
ring även där. Det finns ett
antal mycket intressanta
företag i den regionen och
det är nära till Europa,
bland annat Danmark.

Vad händer 1995?

1. Jag och mina medarbe
tare, både i Sverige och
Holland, räknar med en
fortsatt framgång för våra
komponentunderhållspro-
gram riktade mot så kalla
de regionalflygoperatörer.
Jag tror också att vi till
sammans med våra samar-
betspartners ytterligare
skall kunna öka vår andel
av världsmarknaden inom
vår valda affarsnisch.

2. Vi är just i färd med att
färdigställa uppbyggnaden
av underhållsresurser för
de senast tillkomna pro
dukterna, flygplantypema

’ Boeing 737 och Fokker
100. Vi kommer därefter
att starta motsvarande
uppbyggnad för ännu en
flygplantyp.

' 3. SAS nyligen offentlig
gjorda val av Boeing 737-
600 som den kommande
stommen i SAS framtida
flotta kan, mot bakgrund
av vår tidigare erfarenhet
av Boeing-flygplan, bli en
öppning till en ännu posi-

tivare utveckling inom
komponentunderhållsom-
rådet.

F

— Våra ägares beslut,
att tillåta oss att vidareut
veckla vår Schiphol-base-
rade verksamhet, ser jag
också som strategiskt vik
tigt med en mycket stor
inbyggd marknadspotenti
al.

— I det kortare per
spektivet i övrigt arbetar vi
intensivt med att fånga
upp de affärsmöjligheter
som redan finns inom re-
gionalflygområdet.

4. Jag bedömer det som att 

I februarinumret lät vi di
visionernas avdelningsche
fer besvara fem frågor om
sina förväntningar, planer
och förhoppningar för år
1995.

Med undantag av frågan
om 3-partsrevisionen, stäl
ler vi denna gång samma
frågor till dotterbolagens
verkställande direktörer,
Gilbert Wahlén, Jan-
Ingvar Johansson och Kurt
Höglund.

1 Vad förväntar Du Dig av
år 1995?

2 Vad är på gång inom av
delningen?

3 Händelser i omvärlden -
små eller stora - i form av
beställningar, politiska be
slut, avtal eller annat, som
kan få strategisk betydelse för
avdelningen nu och i framti
den? I så fall på vilket sätt?

4 Hur ser personalsituatio
nen ut inom Din avdelning?
Över, lika med eller under
rätt nivå? Rätt kategori an
ställda?

Kurt Höglund

FFV Test Systems

1. Hade du frågat mig in
nan årsskiftet hade jag gett I
ett svar. Nu är det mycket |
svårare. De flesta av mina ;
förhoppningar inför 1995 j

i har infriats långt över för- 1
väntan.

—Just nu, med ett antal
strategiskt viktiga beställ-

: ningar i fickan, ser jag po-
' sitivt på framtiden. Jag

hoppas att utvecklingen
resten av året skall gå i

| samma positiva anda som 1
hittills.

2. Den senaste tiden har |
varit otroligt upplyftande, I
Vi har genom några order,
strategiskt viktiga, kommit
in på en rad nya områden
som ger oss en utveck
lingspotential jag knappt
vågat drömma om.

— Vi har nyligen fått en
order från Scania på att
testa elektronik i lastbils- |
hytter. Vi har fått en order j
på att testa elektroniken i

ABB-Tractions snabbtåg,
och på radiokommunika
tionssidan har vi fatt en or
der från Ericsson på testa
re för mobiltelefoni.

— Det är tre otroligt
spännande order vi fatt.
Vårt nya samarbete med
Scania och ABB-Traction
är strategiskt viktiga. De
ger oss nya ben att stå på. ;
Utöver telekommunika
tion och försvaret far vi yt
terligare ben att stå på.
Det minskar vår riskexpo
nering.

— Ordern från ABB-
Traction får ju en extra
krydda i och med ABB-
Tractions samgående med
Daimler-Benz.

— Alla tre beställningar
jag nämnt öppnar våra
portar mot världen. De ger
oss en ordentlig tillväxtpo
tential; globalt!

— Jag måste även näm
na vår basverksamhet som
utvecklas väl och där vi

håller vår strategiska posi
tion. Vi har nu etablerat
vårt kontor i Finland. Vi
har anställt en marknads
chef och teknisk chef. Just
nu är vi på jakt efter inge
njörer. Vi har ett samarbe
te med HP, inte bara för
Finland utan hela
Skandinavien, och vi har
tillsammans varit med på
en mässa i Finland. Vi
kommer i mitten av april
att ha öppet-hus i Finland.

vi har en lagom och balan
serad personalnivå med
duktig och mycket kompe
tent personal. Personalen
och dess kompetens är en
väsentlig faktor för vår
konkurrenskraft. Under
året kommer vi att imple-
mentera ett nytt informa
tions- och beslutsstödssys-
tem i företaget, vilket
bland annat innebär en
kraftig satsning på perso
nalen inom IT-området.

— Avslutningsvis vill jag
gärna kommentera en frå
ga avdelningscheferna in
om FFV Aerotech fick.
Inom certifieringsområdet
arbetar vi sedan länge un
der de olika ländernas luft
fartsmyndigheter och de
ras respektive certifiering-
ar. Detta innebär bland an
nat att t ex JAR145, vilket
vi har sedan ett antal år
tillbaka, är vår motsvarig
het till den process som nu
sker inom FFV AEROTECH
och ISO-området. Vi del
tar med andra ord ej i den
pågående tredje-partscer-
tifieringen.

3. De beställningar jag ta
lat om ovan är strategiskt
viktiga för oss. De ger oss
möjlighet att komma in i
dessa koncerner, ABB,
Scania och Ericsson, och
arbeta genom dom över
hela världen.

4. Under året räknar jag
med att vi behöver öka
personalstyrkan med ett
tiotal personer. Det gäller
för hela vår verksamhet,
både i Sverige och i
Finland. Det börjar bli
svårare att rekrytera civil
ingenjörer. Det märker vi
klart. Vi har ett visst sam
arbete med FFV AERO
TECH i Linköping för att få
hjälp med rekryteringen.
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Försvarselektronik
omorganiserar

IFrån 1 april ge-

inomför avdelning

Törsvarselektro-

nik en omfattande

förändring av sin

organisation.

Då delas nämli

gen Teknikpro

duktion, FE20, i

två nya sektioner,

FE80 och FE90.

Några namn på de nya
sektionerna är ännu inte
fastställda. Vi har arbets
namn på sektionerna, sä
ger avdelningschef Tho
mas Eriksson, FE80 kallar
vi tills vidare för
”Underhålllsstöd” och
FE90 för ”Systemutveck
ling”.

De båda sektionerna
kommer att ha vardera cir
ka 25 anställda. Inom
FE80 kommer man att ar
beta med områden som
”integrerad navigering”
och ”styr- och reglersys-
tem”. Inom FE90 är det
”siktes/spaningssystem”,
”presentationssystem” och
”testteknik” som är arbets
fälten.

Afifarssegment
Bakom förändringen av
organisationen ligger ett
omfattande arbete under
sistlidna höst. Vi arbetade
då fram strategiska delpla
ner för våra fyra affärsseg-
ment, berättar Thomas
Eriksson.

Den nya organisationen
är en anpassning för att nå
de strategiska målen, men
även för att minska organi- i
sationsdjupet.

— Vi tar bort grupp- i
chefsnivån inom sektio- I
nerna. Vi får en plattare '
organisation där vi far |

Avdelning Försvarselektronik delar sektion FE20 i två nya
sektioner, FE80 och FE90, berättar Thomas Eriksson.

möjlighet att skapa en
flexiblare produktionsre
surs. Samtidigt vill vi infö
ra nya arbetsformer.

Nya arbetsformer
— Målstyrda arbetsgrup
per är något vi kommer att
arbeta med.

Thomas berättar att han
även ser en utökad verk
samhet i projektform. Det
gäller såväl internt inom
avdelningen som i samar
bete med andra avdelning
ar eller andra företag.

De nya sektionerna
kommer att ha två led
ningsfunktioner, en tek
nisk ledare och en admi
nistrativ ledare. Inom
FE80 blir det Mats
Pettersson som kommer
att vara såväl teknisk leda

re som sektionschef.
Ställföreträdande chef och
administrativ ledare blir
Ingemar Widman. Inom
FE90 blir Carl-Henrik
Lagringe sektionschef och
administrativ ledare, med
Runo Tirholm som ställfö
reträdande och teknisk le
dare.

Sker i samverkan
Just nu pågår detaljut
formningen av den nya or
ganisation. Det sker i djup
samverkan inom respekti
ve sektion, berättar Tho
mas Eriksson avslutnings
vis.

Lennart Bladh

Rena nöjet för en
VD
(Flygteknik) I en parentes berättar VD Jan liborn
med berömmande ord om ett besök pa FLYGTEKNIK
och AvjoCoMP helt nyligen. Gästerna var represen
tanter från svensk industri.

— En sådan företagspresentation brukar av natur
liga skäl innehålla ömsom vin och ömsom vatten.
Men det händer ibland att det blir bingo i alla rutor.

Måndagens besök var just ett sådant tillfälle där -
utan att nämna några namn - två engagerade medar
betare fick honom att känna sig mycket nöjd och stolt
över att vara VD för just FFV Aerotecii. Slut på pa
rentesen.

Ny farkost för
minj akt
(Bofors) SUTEC i Linköping som ingar i BOFORS
UNDERWATER Systems har de senaste två aren ut
vecklat en ny farkost för minjakt tillsammans med
franska Thomson Sintra. Det handlar om en vidare
utveckling av minförstöraren Double Eagle och den
kan operera framför minjaktsfartyg. Propelled Varible
Depth Sonar, PVDS, som den heter, skall öka säker
heten vidminjakt. Farkosten flyttar fram den skrovfas
ta eller släpande sonaren för minspaning och kan kö
ras åtskilliga hundra meter framför fartyget.

Australien köper
SUTEC-system
(Bofors) Apropå SUTEC och Double Eagle så har
Australian Defence Industries Ltd beställt tolv farkos
ter för cirka 70 miljoner kronor. De skall installeras pa
australiska marinens nya minjaktfartyg. Farkosterna,
som lokaliserar, identifierar och förstör sjöminor, är
försedda med sonar, tv-kamera och system för prec-
sionsläggning av minförstöringsladdningar.

Polen köper Carl
Gustaf — första
vapnet levererat
(Bofors) Förra året tecknade BOFORS kontrakt med
polska försvaret om leverans av ett trettiotal Carl
Gustaf-system inklusive alla tv per av ammunition.
Det första vapnet har nu officiellt överlämnats. Det
skedde i samband med att vice försvarsminister Jan
Kuriatas besökte Karlskoga i februari. Hela beställ
ningen kominer att levereras under detta ar.

Polens behov att ersätta gammal materiel fran
\\ arszavvapaktens tid är stort. Därför hoppas man
fran Bofors sida ta ytterligare beställningar hade pa
detta system och andra som nu är under utvärdering.
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Årsredovisningen nu
även på CD-ROM
CELSIUS årsredovisning för året 1994 kominer som ti
digare att distribueras till samtliga anställda i början
av maj. En nyhet för aret är att den nu även förts över
på en CD-ROA I-skiva tillsammans med en övergri
pande presentation av Celsius-koncernen.

CD-ROA I-skivan kan beställas redan nu, men leve
reras tidigast från om med vecka 22. Ring eller fax in
din beställning till koncernstab Information,
Göteborg, tel 031-65 86 00, fax 031-51 61 05.

iraftigt förbättrat
resultat för Celsius
Celsius-koncernen kan för 1994 redovisa ett resul
tat efter finansnetto på 904 miljoner kronor. Det är en
förbättring med 25 procent jämfört med föregående
år. Detta är i första hand en effekt av ett kraftigt för
bättrat rörelseresultat.

Av bokslutskommunikén framgår bland annat att
resultatet efter finansiella intäkter och kostnader upp
gick till 904 miljoner kronor (726) vilket är en för
bättring med 178 miljoner jämfört med föregående år.

Resultatet exklusive realisationsvinster uppgick till
735 miljoner. Vinsten per aktie efter total skatt upp
går till 27,10 kronor (19,65 året innan). Koncernens
orderingång uppgår till 12,5 miljarder kronor (11,6)
och faktureringen till 13,7 miljarder kronor (13,2).

I resultatet, som är det bästa hittills för CELSIUS
INDUSTRIER har genomförda rationaliserings- och
strukturinsatser inom i första hand koncernens för-
svarsverksamheter nu medfört positiva effekter, säger
styrelseordförande och koncernchef Olle Lund i en
kommentar.

— De försvarsrelaterade verksamheterna har en
fortsatt stark marknadsposition inom sina respektive
nischer och svarar för merparten av årets vinst. Såväl
Kockums som Bofors och FFV Aerotech redovi
sar bättre resultat än föregående år och kan samman
taget redovisa en nästan 20-procentig resultatförbätt
ring. Bofors svarar för huvudparten av denna.

Trots en mycket positiv utveckling inom Telub,
Dotcom och Enator har CELSIUS inom det infor
mationsteknologiska området haft en förhållandevis
låg resultatutveckling under året.

— Det beror dels på att vi har tagit stora kostnader
för att genomföra framåtriktade strukturinsatser i det
under året förvärvade DlALOG, dels på en kraftig re
sultatförsämring i CelsiusTech Systems, säger VD
Åke Plyhm.

Att CelsiusTech Systems nu redovisar betydligt
sämre resultat än tidigare, beror enligt en nyligen ge
nomförd projektrevidering på att man i företaget
kraftigt underskattat komplexiteten i utvecklingen av
systemens mjukvara för flera pågående försvarspro
jekt. Det har medfört betydligt högre kostnader än
beräknat. För att komma till rätta med detta genom
förs nu ett genomgripande rationaliseringsprogram i
företaget för att dels införa nya och effektivare pro
jektlednings- och uppföljningsrutiner, dels att minska
de fasta kostnaderna för systemutveckling och att kor
ta ledtiderna från definierat uppdrag till levererade
system, fardiga att tas i drift.

(Sammandraget hämtat ur Celsius Management)
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Fältbiologerna och har varit ordfö
rande i Naturskyddsföreningens
östgötadistrikt. Han är aktiv natur
fotograf och gav så sent som förra
året ut en bok om Omberg.

Nu ska han medverka i en serie
program som produceras av Utbild
ningsradion i Östergötland. Pro
grammet om östgötaslätten är det
första i en serie av fyra om olika na
turtyper i Östergötland. Bengt
Samuelsson (t h på bilden) och pro
ducenten Sten Swartling (t v) ger
sig också in i den södra skogsbyg
den och tittar på tjäderspel, den
norra skogsbygden och smyger på
bäver och skärgården för att bland
annat tala om bäver.

Östgötaslätten är egentligen en bio-
,.'.J logisk öken med sina vidsträckta

8
 fält, ensidiga odling, maskiner och

besprutning. Men det har funnits en
naturens mångfald här också.

'■»ii Det är Bengt Samuelsson som
jerättar om östgötaslättens föränd-

B
;ar under tusentals år. Han gör
i Utbildningsradions Fredags-

gram för mellanstadieelever.
'ill vardags återfinns Bengt in-

avdelning Forsvarselekt-

HK, där han arbetar med kalibre-

r inom FE33, Produktions-

NIK. Det är miljöengagemanget

i ligger honom varmast om hjär-iengt engagerade sig tidigt i

F örsvarselektroniks
Bengt Samuels sop
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